
ZPRÁVY č . 1
z odborných komisí a politické rady KDS

Napsáno 1. září 1S93. Kontakt: Ondřej Turek, manažer politické rady, Revoluční 28,110 00 Praha 1,1el/fax 02/231 03 45, 231 80 42.

Vážení přátele,
poprvé Vám posílám informace o tom, co se děje, dělo a 

bude dít v odborných komisích KDS a v politické radě. Snažil 
jsem se to udělat poněkud čtivější formou, než suché zápisy. 
Je to i proto, abyste si mohli tyto Zprávy případně rozmnožit 
a použít pro svou práci s místními organizacemi.

Uvítám všechny Vaše dotazy a připomínky ke komisím a 
politické radě. Nejraději však budu, když se členové a 

příznivci strany budou osobně angažovat v komisích. Každé
ho, kdo projeví zájem o tu kterou komisi, pozvu na její 
nejbližší jednání. Zvláště od oblastních předsedů a jejich 
tajemníků očekávám tipy na členy komisí.

Zprávy budete dostávat nepravidelně - jen tehdy, když se 
něco v komisích a politické radě bude dít. Doufám však, že 
to bude často. Záleží na členech komisí a politické rady.

Ondřej Turek

Odborné komise KDS Co se bude dít?
o Dopravní komise 

předseda Karel Steiner 
o Ekonomická komise

předseda Ivan Pilip 
o Kulturní komise

předseda Petr Pleva 
o Právnická komise

předseda Josef Nejedlý
o Sociální komise 

předseda Jan Zahradníček
o Komise státní správy a samosprávy 

předseda Jan Litomiský
o Školská komise 

předsedkyně Marcela Rybková
o Zdravotnická komise 

předseda Marian Hošek
o Zahraniční komise 

předseda Michal Lobkowicz 
Zemědělská komise
předseda Miroslav Tyl 

o Komise pro životní prostředí
předseda Oldřich Musil

čtvrtek 2. září, 17.00
Právnická komise
- připomínky ke Žďárskému 
programu
- informace o posudcích 
(státní zastupitelství, byty)

úterý 7. září, 17.00 
Školská komise
- připomínky ke Žďárskému 
programu
- informace: ústavní zákon o 
vzdělávání, personální situace 
v resortu školství

středa 8. září, 18.00 
Ekonomická komise
- připomínky ke Žďárskému 
programu
- státní rozpočet
- daňové zatížení poplatníků
- bytový zákon

čtvrtek 9. září, 17.30
Pracovní skupina pro daně 
(subkomise ekonomické 
komise)
- nový systém sociálního 
zabezpečení

pátek 10. září, 16.30
Sociální komise
- připomínky ke Žďárskému 
programu
- zákon o rodině

pondělí 13. září, 17.00 
Dopravní komise
- připomínky ke Žďárskému 
programu
- návrh dopravní politiky KDS

úterý 14. září 1993, 18.00
Zdravotnická komise
- připomínky ke Žďárskému 
programu

Tyto komise jsou ustaveny při RZV, 
ale své odborné komise mohou usta
vovat všechny orgány KDS. Slouží jim 
jako jejich poradní orgány a jsou 
mimořádně důležité pro formulaci poli
tiky KDS. Členy komisí mohou být i ti, 
kdo nejsou členy KDS, obvykle to však 
jsou alespoň příznivci naší strany.

Kdo máte zájem o členství v 
některé z komisí, přihlaste se na 
výše uvedené adrese.

Vše se odehrává na sekretariátu KDS v Revoluční 28, Praha 1.

pondělí 6. září, 19.00

Politická rada

Program:
- teze k zákonu o neziskových právnických osobách
- územně správní uspořádání
- návrh zákona o bytech
- návrh zásad ústavního zákona o vzdělávání
- bezpečnostní služby



Územněsprávní 
uspořádání ČR

Komise pro státní správu a 
samosprávu

Komise pro státní správu a samosprávu 
považuje za optimální 3 země na Moravě 
(Doinomoravská, Hornomoravská, Slezsko- 
moravská), v Čechách rozdělení podie diecé
zí (t.j. 5). Komise se shodia na tom, že u 
zemských (krajských) orgánů je třeba posílit 
postavení zastupitelstva vůči správnímu 
úřadu a zajistit dostatečné vlastní příjmy 
zemé (kraje). V samostatné působnosti by 
měla být zejména správa silnic, některá 
sociální a zdravotní zařízení, střední škoiy, 
rozhodování o územním plánování velkých 
územních celků a zón, organizace památkové 
péče a další. Komise se domnívá, že na 
zemské (krajské úrovni by měl být jeden 
společný úřad pro samosprávu i státní sprá

Návrh lesního zákona je 
poplatný minulému režimu
Lesnická sekce zemědělské komise

Lesnická sekce podrobně posoudila 
současnou dikci připravovaného lesního záko
na a zaujala značně kritické stanovisko k jeho 
celkové koncepci. Konstatovala, že návrh je 
poplatný původnímu komunistickému lesnímu 
zákonu, především:

1) ve zdůrazňování plánovačských a 
evidenčních prvků, zasahujících do práv 
vlastníků a mimořádně zatěžujících státní 
rozpočet,

2) v nepřijatelném institutu předkupního 
práva pro stát,

Podporujeme vládní návrh 
ústavního zákona o vzdě
lávání
školská komise

Školská komise KDS podpořila návrh 
ústavn ího zákona o vzděláván í, který předkládá 
ministerstvo školství. Tento ústavní zákon by 
měl být pilířem školské politiky státu, na který 
budou navazovat další řobyčejnér zákony. 
Ústavní zákon a celá nová soustava školské 
legislativy by měly začít fungovat přesně za rok 
- od 1. září 1994.

Pracovní skupina školské komise podle 
usnesení z 12. srpna zásadně podporuje celko
vou linii MŠMT a odborná rozhodnutí 
ministerstva proti výhradám části parla
mentního školského výboru. Slabost vidí členo
vé komise v nedostatečné publicitě a osvětě. 
Komise proto doporučuje zlepšit komunikaci 
ministerstva se sdělovacími prostředky, tedy 
vyhledávat redaktory s kladným postojem ke 
školské politice a připravovat pro novináře 
četné informace. Komise také doporučila 
ministerstvu najít akceschopného tiskového 

vu, a je proti zřizování okresních zastu
pitelstev.

Při stanovení hranic zemí (krajů) komise 
doporučuje se co nejméně odchýlit od histo
rických hranic Mora y. lam, kde jsou spciy, 
navrhujeme dotázat ,' o představě správního 
rozdělení a využít zejména vyjádření obcí k té 
věci. Konečné rozhodnutí však musí zůstat na 
Sněmovně.

Většina členů komise je pro zachování 
středočeského kraje a jeho spojení s Prahou s 
tím, že hranice okresů v okolí Prahy i hranice 
Prahy bude třeba změnit. Komise tedy nechce 
rozdrobit středočeský kraj na část připojenou k 
Praze a části (např. Beroun, Benešov, Kladno 
ap.) připojené k sousedním krajům.

Komise pro státní správu a samosprávu 
nechce prosazovat slučování obcí za každou 
cenu, s výjimkou nejmenších sídel zcela 
neschopných samosprávy. I malé obce mohou 
plnit řadu úkolů samostatně.

Volební zákon do zemských zastupitelstev 
by měl být shodný s dosavadním volebním 
zákonem do obcí.

3) v rozsahu omezení při nakládání s 
lesem z důvodů veřejných zájmů - omezení 
nejsou přiměřeně kompenzována náhradami 
přímo ze zákona,

4) v širokém a benevolentním rozsahu 
pravomocí státní správy v lesích a

5) v bezdůvodném prodlužování 
životnosti tak obskurních institucí, jako je 
například lesní stráž.

Sekce konstatovala, že zákon obsahuje 
řadu nenorrnativních, proklamativních a 
učebnicových pasáží a stává se tím příliš 
rozsáhlým a nepřehledným.

Lesnická sekce ocenila odklon zákona od 
řízení lesního hospodářství směrem k ochraně 
veřejných, hlavně ekologických zájmů.

mluvčí a rozehrát veřejnou kampaň za poli
tiku MŠMT. Podle názoru členů komise je 
třeba zlepšit komunikaci s šéfy školských 
úřadů.

Pracovni skupina školské komise vyslovila 
vážné znepokojení nad vývojem personální 
situace ve školství a vypracovala následující 
usnesení:

1. Vyzýváme místní organizace KDS a 
KAN, aby věnovaly větší pozornost perso
nálnímu stavu škol a školských úřadů a aby 
vyvíjeiy tlak na školské úřady ke zjednání 
nápravy.

2. Žádáme vedení ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy, aby věnovalo větší 
pozornost situaci na školských úřadech 
Prahy 8,9 a 10, kde na řídících místech půso
bí bývalí i současní Členové KSČ.

3. Žádáme vedení MŠMT, aby znovu 
zvážilo, zda někteří bývalí nomenklaturní 
pracovníci jsou pro práci ministerstva 
nepostradatelní. Jejich setrvávání na vedou
cích místech MŠMT vytváří precedens pro 
všechny nižší úrovně řízení školství.

4. Žádáme o zvýšenou pozornost perso
nálnímu obsazení těch vysokých škol, které 
připravují studenty pro výkon učitelského 
povolání.

Systém sociálního 
zabezpečení 
- nový návrh KDS

Pracovní skupina ekonomické komise

Pracovní skupina ekonomické komise pod 
vedením Jaroslava Ludvy o prázdninách 
intenzivně pracovala na návrhu nového systému 
sociálního zabezpečení. Již je hotova základní 
kostra - dlouhodobý výhled, jaké zákony bude 
třeba přijmout, jak by měl vypadat systém 
sociálního a zdravotního pojištění ap. Pracovní 
skupina vybrala 7 bodů, na které by se KDS měla 
zaměřit, podrobně je rozpracovat a náležitě 
"prodat": z

1. Místo samostatných penzijních fondů 
podporujeme koncept všeobecné národní 
sociální a zdravotní pojišťovny.

2. Mezi subjekty systému sociálního 
zabezpečení by měly být i obce a regiony, které 
by měly mít právo z daní a poplatků připojišťovat 
řsvér občany.

3. Je třeba rozpracovat sociální zabezpe
čení tělesné postižených.

4. Při úředních úkonech v systému sociáln. 
ho zabezpečení klademe důraz na mlčenlivost 
úředníků. Ta musí vyvažovat právo na informa
ce.

5. Nezákonné zaměstnáváni cizinců bude 
čím dál tím větším problémem a KDS by mu 
měla bránit již od začátku.

6. Velkou roli bude hrát v sociálním systému 
ochrana rodiny.

7. Do systému sociálního zabezpečení by 
mělo být napojeno také zdravotní pojištění.

O dalších pracech na systému sociálního 
zabezpečení Vás budeme podrobně informo
vat.

K situaci na 
ministerstvu dopravy
Dopravní komise

Většina členů dopravní komise vyjádřila 
nespokojenost s personální situací na 
ministerstvu dopravy. Dopravní komise pověřila 
své členy Karla Steinera, Jana Váného a Jana 
Váchu, aby projednala s předsedou KDS situaci 
v železniční dopravě. Komise doporučila, aby se 
někteý z poslanců KDS zapojil do práce dopravní 
komise Poslanecké sněmovny, aby mohl ovlivňo
vat dopravní politiku. Jako případné kandidáty 
na vedoucí funkce v dopravě pro jednání s 
ministrem Stráským navrhla komise pana Šolce, 
Váného a Januše.

Poslanecký klub KDS v českém parla
mentu hledá kandidáty na nové členy 
Rady České televize, Rady Českého 
rozhlasu a Rady pro rozhlasové a tele
vizní vysílání. Do každé z těchto Rad 
se bude doplňovat jeden člen. Návrhy 
na vhodné kandidáty urychlené 
oznamte na sekretariát KDS Ondřeji 
Turkovi.


